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Bãncile ramburseazã
anticipat cãtre BCE
5,2 miliarde euro

Bãncile din zona euro vor rambur-
sa, sãptãmâna aceasta, 5,199 miliar-
de euro din împrumuturile contrac-
tate de la Banca Centralã Europeanã
(BCE) prin programul de urgenþã pe
trei ani LTRO (Longer Term Refi-
nancing Operations), derulat în 2011
ºi 2012.

BCE a informat, la finele sãp-
tãmânii trecute, cã trei bãnci vor
rambursa 105 milioane de euro din
sumele împrumutate în prima rundã
a programului LTRO, iar nouã insti-
tuþii de credit – 5,094 miliarde euro
din cea de-a doua rundã.

Bãncile din zona euro au împru-
mutat peste 1.000 de miliarde euro
de la BCE prin programul LTRO - în
decembrie 2011 ºi februarie 2012,
când banca centralã a pus la dispozi-
þia instituþiilor de credit fonduri neli-
mitate cu scadenþa la trei ani, la o
dobândã de 0,75%.

Nowotny, Banca
Austriei: “Europa
va ieºi din recesiune
în 2014”

Europa este aºteptatã sã iasã din
recesiune în 2014, susþine Ewald
Nowotny, preºedintele Bãncii Na-
þionale a Austriei, considerând cã
anul viitor ar trebui sã asistãm la re-
dresarea activitãþii globale. No-
wotny, care este ºi membru în consi-
liul guvernatorilor Bãncii Centrale
Europene (BCE), remarcã îmbunã-
tãþirea evoluþiei economiilor Italiei
ºi Spaniei, însã sugereazã cã drumul
Greciei cãtre redresare va fi mai lung
ºi anevoios.

V.R.

ORANGE TV SE IA LA TRÂNTÃ CU GREII
RCS-RDS ªI DOLCE

Surse: Orange România
vrea sã cumpere GSP TV
l Liderul comunicaþiilor mobile din România
se pregãteºte sã dea lovitura anul viitor, la licitaþia
privind drepturile TV ale Ligii I la fotbal

Compania Orange România,
cel mai important operator
de comunicaþii mobile din

þara noastrã, se aflã în discuþii pri-

vind preluarea postului de televiziu-
ne GSP TV, au afirmat, pentru zia-
rul BURSA, surse din cadrul televi-
ziunii de sport.

Posibila achiziþionare a postului
de sport GSP TV de cãtre Orange
este “foarte posibilã”, potrivit perso-
anelor din cadrul televiziunii, iar
aceastã informaþie a fost confirmatã
inclusiv din interiorul Ligii Profe-

sioniste de Fotbal (LPF). Dupã cum
anunþa ziarul BURSA în urmã cu
câteva zile, principala mizã pe piaþa
comunicaþiilor este licitaþia privind
drepturile de difuzare ale Ligii I la
fotbal de anul viitor, aceasta fiind or-
ganizatã de LPF.

VLAD PÎRVU

(continuare în pagina 4)

FMI: “Eºecul privatizãrii
CFR Marfã - mare
dezamãgire ºi regres”
l Preºedintele ºi premierul îºi vãd de cearta lor

Fondul Monetar Internaþional cri-
ticã în termeni duri eºecul privatizãrii
CFR Marfã, însã acest lucru pare sã fie
ignoratdepreºedinteleTraianBãsescu
ºi de premierul Victor Ponta, care nu
contenesc sã îºi arunce replici tãioase,
chiar ºi dupã ce au ratat din nou unul
dintre obiectivele agreate cu FMI.

Eºecul privatizãrii CFR Marfã va
afecta reputaþia þãrii noastre în co-
munitatea investitori-
lor, este de pãrere Gu-
illermo Tolosa, repre-
zentantul rezidenþial al FMI pentru
România ºi Bulgaria. Oficialul ne-a
spus: “Ultimele noutãþi (n.r. referi-
toare la privatizarea CFR Marfã) re-
prezintã un regres foarte dezamãgi-
tor în acest proces. Este încã devre-
me sã tragem concluzii definitive
(n.r. referitoare la cine ºi unde a greºit
în derularea acestei proceduri). O
analizã atentã trebuie sã se des-
fãºoare astfel încât lecþiile sã fie
învãþate pentru acþiunile viitoare.
Acest regres va afecta perspectivele
unei îmbunãtãþiri rapide în sector ºi,

în sens mai larg, reputaþia României
în comunitatea investitorilor”.

Guillermo Tolosa ne-a declarat
cã FMI va sprijini angajamentul au-
toritãþilor noastre luat în vederea
îndeplinirii obiectivului de privati-
zare a companiei CFR Marfã.

Potrivit domnului Tolosa, repre-
zentanþii FMI vor discuta prompt cu
guvernanþii noºtri mãsurile concrete

care urmeazã sã fie
adoptate de Executi-
vul român în ceea ce

priveºte procesul de vânzare a ope-
ratorului de transport feroviar de
marfã.

Privatizarea CFR Marfã, conveni-
tã cu delegaþia FMI, s-a terminat
printr-un eºec, în urmã cu o sãp-
tãmânã, dupã ce niciuna dintre cele
douã pãrþi nu ºi-a îndeplinit obliga-
þiile pânã la termenul limitã prevãzut
în Hotãrârea de Guvern care regle-
menta procedura.

EMILIA OLESCU
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PRIVATIZARE

Statul a lãsat Romgaz
la jumãtate de preþ
l Autoritãþile au spus cã merg la Londra ca sã
poatã atrage 600 de milioane de euro, dar acum
se mulþumesc cu 312 milioane pentru 15% din
Romgaz

G
uvernul a dezumflat se-
rios preþul cu care vinde
15% din Romgaz, ofertã
programatã sã înceapã

mâine, înainte de termenul stabilit
iniþial (luna noiembrie).

Luni de zile, autoritãþile au expli-
cat cã vor pânã la 600 de milioane de
euro pe 15% din producãtorul naþio-
nal de gaze, cã piaþa
noastrã de capital nu
poate atrage atâþia
bani ºi cã, drept ur-
mare, este absolut ne-
cesar sã emitã ºi certi-
ficate de depozit
(GDR-uri) la Londra.

Insistenþele Aso-
ciaþiei Brokerilor ºi
ale CEO-ului Bursei
de Valori Bucureºti,
Ludwik Sobolewski, pentru pãstra-
rea Romgaz doar pe piaþa noastrã
au fost în zadar.

Vineri, Guvernul a stabilit cã pa-
chetul din Romgaz scos la vânzare
nu mai face cât acum câteva luni.
Statul se va muþumi cu cel puþin 312
milioane de euro pe acelaºi pachet pe
care, în varã, dorea sã îl dea cu ma-
xim 600 de milioane de euro.

Gabriel Dumitraºcu, ºeful direcþiei

de privatizare din Departamentul de
Energie, ne-a declarat, vineri: „Una
este valoarea Romgaz ºi alta este ca-
pitalizarea bursierã a companiei. În
varã, când ammenþionat suma de ma-
xim 600 milioane de euro pentru pa-
chetul de 15% din Romgaz m-am re-
ferit la valoarea companiei. Capitali-
zarea bursierã indicã o valoare a afa-

cerii din perspectiva
investitorilor de pe
piaþa de capital, care
iau în considerare ºi
elemente precum pla-
nurile de afaceri ºi de
investiþii pe termen
lung, cu oportunitãþile
ºi riscurile asociate,
elemente de perspecti-
vã a pieþei de profil ºi
altele. Intervalul de

preþ aprobat pentru Romgaz a fost
stabilit în urma pre-marketingului
realizat în ultimele luni”.

Domnia sa ne-a explicat cã la baza
fiecãrui GDR stã o acþiune Romgaz ºi
cã, iniþial, investitorii vor subscrie ac-
þiuni, cu opþiunea sã le transforme în
certificate de depozit global (GDR).

OCTAVIAN RADU

(continuare în pagina 6)

PE PIAÞA AMERICANÃ

Dolarul a pierdut aproape
4% în ultimele trei luni,
raportat la euro
l Sãptãmâna trecutã, moneda SUA s-a depreciat
cu 1% ºi a atins cel mai redus curs din 1 februarie

Moneda americanã (do-
larul) a înregistrat, sãp-
tãmâna trecutã, pe piaþa

SUA, cel mai slab curs din februarie
pânã în prezent, în condiþiile în care
a crescut apetitul pentru plasamente
cu randamente mai mari, pe fondul
speculaþiilor potrivit cãrora banca
centralã (Federal Reserve) va amâna
reducerea programului de stimulen-
te. Evoluþia pieþei a fost determinatã
de acordul la care au ajuns parla-

mentarii americani, “în ceasul al
12-lea”, în privinþa suspendãrii pla-
fonului datoriei publice a SUA pânã
în februarie anul viitor.

Dolarul a coborât cu 0,1%, vineri,
la New York, ajungând la 1,3687
unitãþi/euro. În intervalul 14-18 oc-
tombrie, dolarul a pierdut 1% faþã de
euro, acesta fiind cel mai mare declin
sãptãmânal consemnat dupã data de
20 septembrie. (A.V.)

(continuare în pagina 6)

Bãsescu ºi Ponta ºi-au dat
mâna pe gazele de ºist

Exploatarea gazelor de ºist ºi
consolidarea relaþiilor cu
SUA sunt singurele teme

asupra cãrora preºedintele Traian
Bãsescu ºi premierul Victor Ponta
se înþeleg perfect. Premierul i-a di-
sciplinat pe protestatarii din Vaslui
cu jandarmii, iar preºedintele ne-a
arãtat, vineri, la televizor pisica
„Gazprom”, spunând cã gigantul rus
are tot interesul ca România sã nu
exploateze gazele din Marea Neagrã
ºi nici gazele de ºist.

Bãsescu ºi Ponta par, iremediabil,
fermecaþi de visul american ºi scot
ochii poporului cu independenþa

energeticã, pe altarul cãreia trebuie
sã ne asumãm riscurile cunoscute ºi
necunoscute ale exploatãrii gazelor
neconvenþionale.

Surse din piaþã susþin cã declara-
þiile preºedintelui Bãsescu manipu-
leazã subtil opinia publicã. Sursele
spun: „Gazprom nu are nicio legãtu-
rã cu protestele împotriva explorãrii
ºi exploatãrii gazelor de ºist. Rom-
ânia este pentru ruºi exact ca în ban-
cul sec cu furnicile ºi elefantul în
care douã furnicuþe se chinuie sã se
urce pe elefant. O furnicã alunecã ºi
îi strigã celeilalte care avanseazã pe
spinarea elefantului: «Strânge-l de

gât! Strânge-l de gât!». Ca volum,
importurile României de la Gaz-
prom sunt foarte mici în comparaþie
cu cele ale statelor europene. Europa
nu-ºi poate asigura necesarul de gaze
fãrã Gazprom, oricât de multe gaze
de ºist ar extrage. Sigur, existã o pre-
siune pe preþul plãtit ruºilor, dar nu
atât de mare încât gigantul rus sã
ajungã sã mituiascã ONG-urile eu-
ropene ºi româneºti pentru stoparea
explorãrilor”.

Tot surse din piaþã susþin cã Victor
Ponta s-a rãzgândit în privinþa gaze-
lor de ºist datoritã Chevron, care i-ar
fi deschis calea premierului cãtre
întâlnirea din acestã sãptãmânã cu
Joe Biden.

Sigur, Traian Bãsescu ºi-a fãcut
de-a lungul t impului mul þ i
duºmani, care susþin cã domnia sa
ºi alþi politicieni susþinãtori ai ga-
zelor de ºist au avut grijã sã
împrãºtie de astã varã zvonul cã
Gazprom finanþeazã ONG-urile ºi
localnicii care protesteazã vehement
împotriva explorãrilor.

ANA ZIDARU
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EXCLUSIVITATE - DRAGOª BÎLTEANU LE RÃSPUNDE “CÂRCOTAªILOR”:

“Administrãm SIF1
aºa cum considerãm
cã este cel mai bine”

l ”În cazul în care, la sfârºitul mandatului nostru, acþionarii nu vor fi mulþumiþi, nu ne vor mai
acorda încrederea pentru încã un mandat”, a spus preºedintele SIF1 Banat Criºana

Reporter: Tranzacþiile de vineri,
13 septembrie 2013, ºi luni, 16 sep-
tembrie 2013, cu acþiuni SIF1 Ba-
nat Criºana au ridicat suspiciuni de
manipulare a pieþei atât ASF, dar ºi
unor acþionari SIF1. Sunt unele
voci care susþin cã aþi avea legãtu-
rã cu aceste tranzacþii. Cum co-
mentaþi?

Dragoº Bîlteanu: Nu comentez.
Nu este prudent ca noi, cei implicaþi
în managementul societãþii, sã ne
dãm cu pãrerea referitor la tranzac-
þiile cu acþiuni ale societãþii efectua-
te pe piaþa de capital.

Reporter: Cum rãspundeþi celor

care vã acuzã cã faceþi parte dintr-un
grup care vrea sã “devalizeze”
SIF-ul, în detrimentul celorlalþi ac-
þionari?

Dragoº Bîlteanu: În primul
rând, nu ºtiu cui sã rãspund, înþe-
legând cã, de fapt, întrebarea nu vã
aparþine. Poate ne indicaþi cine sunt
persoanele respective, sã înþele-
gem dacã este vorba de acþionari ai
societãþii noastre sau persoane care
pot avea un alt interes decât socie-
tatea.

ADINA ARDELEANU
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Dragoº Bîlteanu, preºedintele SIF1 Banat Criºana,
ne-a vorbit, în cadrul unui interviu, despre deciziile
pe care conducerea SIF1 le-a luat de la preluarea
mandatului, o parte dintre acestea fiind considerate
controversate de unele voci din piaþã.


